

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**  
**DARIPADA : DATO' SRI ABDUL AZEEZ BIN ABDUL RAHIM [BALING]**  
**TARIKH SOALAN : 2 JULAI 2019 ( SELASA )**

**SOALAN NO. 22**

Minta **MENTERI PEMBANGUNAN USAHAWAN** menyatakan apakah inisiatif-inisiatif baharu yang diberikan oleh Kementerian untuk membantu usahawan-usahawan di Malaysia terutama sekali usahawan muda, memandangkan ramai anak-anak muda hari ini cukup meminati bidang ini.

**JAWAPAN**

Tuan Yang Dipertua,

1. Kerajaan komited untuk meningkatkan bilangan dan membantu usahawan muda di Malaysia. Kementerian Pembangunan Usahawan (MED) telah menganjurkan Sesi Dialog Pembudayaan dan Pemerkasaan Keusahawanan Anak Muda di MaGIC, Cyberjaya pada 25 September 2018 sebagai platform khusus bagi para usahawan muda bertukar-tukar pandangan selain memberi peluang kepada mereka mengemukakan pelbagai idea baharu bagi memperkasakan pembangunan usahawan muda.
2. Antara program/inisiatif baharu yang sedang dan akan dilaksanakan oleh MED untuk membantu usahawan-usahawan di Malaysia terutama sekali usahawan muda adalah seperti berikut:

- (i) **Program Pembangunan Usahawan Fertigasi (Fertigreneur)**  
Program ini mensasarkan penglibatan golongan belia, warga emas, ibu tunggal serta orang kelainan upaya (OKU) melalui galakan keusahawanan dalam bidang tanaman fertigasi. Melalui program ini usahawan baru dijangka menjana pendapatan bersih sekurang-kurangnya RM3,000 sebulan dan menggiatkan penglibatan mereka dalam bidang pengeluaran tanaman makanan secara komersil.
- (ii) **Program baharu di bawah Professional Training and Education for Growing Entrepreneurs (PROTÉGÉ)**  
MED telah menetapkan sasaran untuk melatih 15,000 graduan setahun dalam bidang keusahawanan seperti:
- (a) *PROTÉGÉ Ready to Work*  
Program ini bertujuan melengkapkan peserta dengan latihan profesional melalui Latihan Kemahiran Insaniah serta Latihan Perindustrian bersama pemain industri. Bagi tahun 2019, sebanyak 369 syarikat yang ditawarkan perolehan Kerajaan serta 27 Syarikat Berkaitan Kerajaan (GLCs) terlibat dalam menjalankan program ini;
- (b) *PROTÉGÉ Booster*  
Program ini merupakan latihan kemahiran jangka pendek yang dibuka sepanjang tahun untuk graduan lepasan ijazah dan pengambilan peserta dijangka akan mula dibuat pada suku ketiga tahun 2019;
- (c) *PROTÉGÉ Uni-Preneur*  
Program ini merupakan latihan keusahawanan berasaskan pertandingan di mana pemenang akan diberikan geran serta sesi bimbingan oleh pakar industri. Program ini menyasarkan pelajar tahun akhir IPT dan dijangka akan mula dilaksanakan pada suku keempat tahun 2019;
- (d) *PROTÉGÉ Business Accelerator*  
Latihan akselerator perniagaan intensif untuk peserta yang telah memulakan perniagaan dengan latihan khusus yang

disesuaikan untuk mengisi jurang pengetahuan dan kemahiran. Dijangka akan mula dilaksanakan pada pertengahan suku ketiga tahun 2019;

(e) **PROTÉGÉ *Reach Out***

Program pendedahan bidang keusahawanan semasa program karnival kerjaya dan libat urus bersama para pelajar dan masyarakat di 14 universiti awam telah mula dilaksanakan pada 30 Mac 2019. Siri jelajah akan di sambung semula pada suku ketiga tahun 2019 apabila para pelajar memulakan semester baru.

(iii) **Program Tunas Usahawan Belia Bumiputera (TUBE) 6.0**

Program di bawah SME Corp. Ini yang telah diperkenalkan pada tahun 2014 telah berjaya melatih 4,380 belia Bumiputera dan mewujudkan 8,004 pekerjaan baharu sejak ia mula dilancarkan. Pada tahun 2019, program ini telah dirasionalisasikan semula dan diperkukuhkan dengan penyertaan daripada Orang Asli pada tahun 2019 menerusi pelaksanaan TUBE 6.0. Ini adalah untuk menggalakan penglibatan Orang Asli dalam bidang perniagaan seterusnya meningkatkan taraf hidup.

**3. Kit Panduan bagi Perniagaan Permulaan**

SME Corp. telah menyediakan Kit Panduan bagi Perniagaan Permulaan merangkumi cara mendaftarkan perniagaan, kaedah pemasaran yang berkesan telah disediakan sebagai panduan kepada usahawan muda yang baharu memulakan perniagaan dan perusahaan mikro untuk mengendalikan perniagaan dengan cekap dan berkesan.

Sekian, terima kasih.